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Ingyen tervez nemzeti 
stadiont a KÉSZ Holding 

A Puskás Stadion feljáróit sok helyen felverte a gaz. Valóban megérett arra, hogy újat építsenek helyette. FOTÓ: BUKK/MIRKÓ ISTVÁN 

BUDAPEST 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

- Jelenleg utóbbi álláspont 
van többségben. Egyesek sze-
rint 100 milliárd forintba is 
kerülhet a beruházás - mond-
ta Pajor-Gyulai László. 

Az MLSZ két éve 30 ezres, 12 
ezer férőhellyel bővíthető sta-

99 A cég hazai és külföldi 
stadionok (Újpest, 
Székesfehérvár, Kaposvár, Pápa, 
Sopron, Zalaegerszeg, illetve 
Kisinyov, Gdansk) építésében is 
tapasztalatot szerzett. 

dionról beszélt. Akkor az épí-
tés költségeit 45 millió euróra, 
aktuális árfolyamon 11 milliárd 

forintra becsülték. A Pus-
kás-aréna felújítására több 
grandiózus terv is született, 
Gyurcsány Ferenc még sport-
miniszterként jelentett be ilyen 
elképzelést - az IMG nevű cég 
által készített tanulmány 50 
milliárd forintra saccolta a 
helyreállítás költségeit. 

A tervezésre mindenesetre 
nem kellene 
költeni: Var-
ga Mihály, a 
KÉSZ Holding 
Zrt. elnök-ve-
zérigazgatója 
tegnap beje-
lentette: a ki-
zárólagos 
magyar tulaj-

donban álló holding a közös 
ügy érdekében díjmentesen 
elkészíti az új stadion több 

l á z á r jános polgármester szer int a szociál is segely nem keresetkiegeszites 

300 név a vásárhelyi feketelistán 

Fejjel a falnak 
civilek 

GONDA ZSUZSANNA 
gonda.zsuzsanna@delmagyar.hu 

Facebook-csoportoknak is beillő nevekkel szórakoztatott 
az anyaggyűjtés, amikor a Szegeden bejegyzett alapítvá-
nyok, egyesületek nevét kerestem ki az országos adó egy 
százalék jegyzékéből. Néhányról kiderült, hogy pont ak-
kora kamu, mint ami a nevéből következik. Nem csoda, a 
pályázati lehetőségek erős érdeklődést váltanak ki a for-
málisan működőképes, de valódi tevékenységet nem vég-
ző szervezetekből is, vagy - legyünk megengedők - lehet, 
hogy az alapításkor még komolyan vették a célt, de forrás 

híján később elsorvadt 
99 Néhányról 
kiderült, hogy pont 
akkora kamu, mint 
ami a nevéből 
következik. 

az egyesület. 
Más, elsőre gyanús 

alapítvány közepesen 
komolynak, és telje-
sen létezőnek bizo-
nyult - nyilván az én 
humorérzékem alul-

fejlett, hogy ezeket viccesnek találtam. 
De igazából nem róluk szeretnék írni, hanem azokról 

a civilekről, akik tiszteletet érdemelnek sokféle okból, 
például mert fákat adnak több tucat önkormányzatnak 
erdősávok telepítéséhez, betegeket ápolnak, a bizton-
ságos közlekedésért túrákat szerveznek, elhagyott álla-
toknak találnak gazdát, vállalják a génmódosított élel-
miszerek elleni küzdelmet, vagy felejthetetlen alterna-
tív színházi produkciókat hoznak Szegedre minden év-
ben egyre kevesebb pénzből. 

Nálam az önkéntesség a váradásban kimerül, így 
Bojtos Ferencet (Csemete) és Dávid Annát (a mozgássé-
rülteket segítő Értelmesebb Életért Alapítvány) kérdez-
tem a „civilségről". 

- Olyan pluszmunkát végzünk, aminek csak az öröm 
a fizetsége. Az életben maradásért küzdünk. Pedig az 
önkéntes munkának van pénzben is kifejezhető értéke. 
Bár ez csak feltételezett, de kiszámolható érték - fogal-
mazott Anna. Ferenc pedig azt mondta: sokszínűek az 
alapítványok, mindegyik másfajta elhivatottságot igé-
nyel, de közös vonás a civilekben a „fejjel a falnak ér-
tékfelvállalás". Szerinte ehhez fel kell tudni adni egy 
részt a magánéletből, a magánszférából. De - tette hoz-
zá - ez nem panasz, hanem elvárás. 

Kedves civilek, én nem várom el, de köszönöm. 

Progress-konzultációk 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Kiderül: közel 140 olyan rá-
szoruló van, akinek a kérel-
mére a város ingyenes étke-
zést biztosított, de nem ment 
el az ételért. Az önkormány-
zatnak mindez igénylőként 
havonta 12 ezer 200 forint ki-
adást jelentett. 10-en szeret-
tek volna tartós élelmiszercso-
magot, de végül nem vették át 
a 4 0 0 0 forintos támogatást. A 
tartós munkanélküliek közül 
82-en nem jelentek meg a köz-
célú munkára való kiközvetí-
tésen, 66-an pedig nem vállal-
ták el a felajánlott munkát. 22 
esetben ittasság vagy maga-

tartásproblémák miatt szün-
tették meg a közcélú foglal-
koztatást. 

- A nyilvánosság erejével 
szeretnénk fellépni azokkal 
szemben, akik a város és az 
ország adófizetőivel szemben 
visszaélnek. A szociális segély 
nem keresetkiegészítés, nem 
opcionálisan választható 
pénzforrás, a ténylegesen rá-
szorulóknak jár - fogalmazott 
Lázár János, a város polgár-
mestere. 

- Két szakmám is van. Ezek-
ben szerettem volna elhelyez-
kedni, nem pedig közmunkás-
ként az utcán füvet nyírni - ál-
lapította meg érdeklődésünkre 
az egyik érintett. Az asszony 

Régi dicsőségünk 
104 ezren szurkoltak Magyar-
ország 6-1-es győzelmének 
Ausztria ellen 1955. október 
16-án - ez a mai napig néző-
csúcs az 1953-ban felavatott 
Népstadionban. A 2002 óta 
Puskás Ferenc nevét viselő 
nemzeti aréna mára lepusz-
tult: az utolsó jelentősebb kar-
bantartást az 1998-as szabad-
téri atlétikai Európa-bajnokság 
idejérr végezték rajta. 

százmillió forintba kerülő 
megvalósíthatósági tanulmá-
nyát. Ajánlatáról még kedden 
tájékoztatta Csányi Sándort. 
- Abszolút pozitív a fogadta-
tás, úgy gondolom, nem uta-
sítják vissza az ajánlatot. Kor-

meglepetten, de barátságosan 
válaszolt kérdéseinkre, ugyan-
akkor azt kérte, ne írjuk le a 
nevét. Elmondta: miután mun-
kanélküli lett, közel 8 hónapig 
kapta a havi 28 ezer 800 forin-
tos támogatást az önkormány-
zattól. Néhány hónappal ez-
előtt levelet kapott a városhá-
záról, hogy jelentkezzen köz-
munkára. Nem vállalta, úgy 
döntött: önálló vállalkozásba 
kezd. Nem zavarja, hogy szere-
pel a neve a listán, úgy vélte: 
nem élt vissza semmivel, hi-
szen azután, hogy nem vállalta 
a közmunkát, megszüntették a 
támogatást. 

Egy másik asszony azt sem 
tudta, hogy miről van szó. Vé-
gül annyit mondott: a férjé-
nek utaltak ki ingyenebédet, 
de nem ment el érte. A család 
számára nem segítség egy 
adag étel - tette hozzá. 

- Borzasztó érzés volt látni 
a nevem ezen a feketelistán -
állapította meg Baranovszky 
Jenő, aki lapunktól értesült ró-
la, hogy szerepel a névsorban. 
A férfi nem értette, hogy ke-

szerű sportlétesítmény nélkül 
Magyarország nem kerül visz-
sza a csúcsra a labdarúgás-
ban. Olyan 2 0 - 3 0 ezres nem-
zeti arénát tervezünk, amely 
valóban ikon lesz, és a nem-
zetközi kritériumoknak is 
megfelel - fogalmazott Pin-
tyőke Marcell, a KÉSZ kommu-
nikációs vezetője. A cég hazai 
és külföldi stadionok (Újpest, 
Székesfehérvár, Kaposvár, Pá-
pa, Sopron, Zalaegerszeg, il-
letve Kisinyov, Gdansk) építé-
sében is tapasztalatot szer-
zett. Támogatta a magyar lab-
darúgó-válogatottat, 2007 
őszén pedig megalapította 
Szegeden a KÉSZ Labdarúgó 
Akadémiát, amely 16 óvodá-
ban, 9 általános és 2 középis-
kolában több mint 4 0 0 gyer-
meket foglalkoztat. 

Jogászok a üstéről 
- Az önkormányzatoknak 
nincs joguk ahhoz, hogy sze-
mélyes adatokat, nevet és 
születési dátumot ilyen mó-
don közzétegyenek - mondja 
Lászlófi Gabriella ügyvéd. Egy 
másik jogász, aki kérte, nevét 
ne írjuk le, arról beszélt: az 
adatvédelmi törvény szerint 
két lehetőség van. Egyr®t ha 
az érintett hozzájárul adatai-
nak nyilvánosságra hozatalá-
hoz, másrészt ha egy másik 
törvény vagy önkormányzati 
rendelet előírja - például kö-
rözés esetén. 

rült rá. Elmondta: már január-
ban jelezte az önkormányzat-
nál, hogy vállalkozó lesz, így 
is történt. Ezért nem is kapott 
támogatást. Azon is csodálko-
zott, hogy ezt követően behív-
ták közmunkára, ahová nem 
ment el. Biztosan van olyan, 
aki jogtanul veszi fel a segélyt 
- jegyezte meg, de úgy vélte: 
őt ártatlanul hurcolják meg. 

SZEGED. A Progress Vállalko-
zásfejlesztő Alapítvány kon-
zultációs lehetőséget biztosít. 
A személyes kapcsolatfelvétel-
re minden hónap második 

Már a harmadik megyei köz-
gyűlési képviselő mond le a 
mandátumáról: Baláspiri Csaba 
és Zsótér István után most 
Bertalan Zoltán távozik. A sán-
dorfalvi háziorvos az elmúlt 
két évben megszaporodott ad-
minisztrációs teendői miatt 
döntött így - és azért, mert 
nem szeret magyarázkodni. 

SANDORFALVA, SZEGED 
BAKOS ANDRÁS 

Lemondott 
megyei köz-
gyűlési man-
dátumáról dr. 
Bertalan Zol-
tán (képün-
kön). Az 
MSZP-SZDSZ-frakció tagja 
megnövekedett adminisztráci-
ós teendőivel indokolta la-
punk kérdésére a döntést. 
- Háziorvos vagyok Sándor-
falván, ahol hárman látjuk el 
ezt a feladatot, emellett helyi 
önkormányzati képviselőként 
is dolgozom - mondta Berta-
lan Zoltán. - A három felada-
tot a ciklus elején még össze 
lehetett egyeztetni, ma már 
nem. A készenléti szolgálat el-

keddjén 9-től 12 óráig ad lehe-
tőséget. A konzultáció helye: 
Progress Vállalkozásfejlesztő 
Alapítvány (6722 Szeged, Tisza 
Lajos krt. 63.) 

látása is komoly szervezéssel 
jár, és az elmúlt két évben or-
vosként nagyon sok munka 
hárult ránk: ha három perc jut 
egy beteg megvizsgálására, 
további tíz az adminisztráció. 
Meguntam, hogy gyakran kel-
lett magyarázkodnom, miért 
nem tudok odaérni a bizottsá-
gi ülésre. 

Bertalan Zoltán nem tagja 
az MSZP-nek, de a párt támo-
gatásával indult polgármes-
terjelöltként Sándorfalván, s 
szerepelt a megyei listán is, 
így került be a közgyűlésbe. A 
listán Balogh Ferenc a követ-
kező, így most Bordány pol-
gármestere lesz az ellenzéki 
frakció új tagja. 

Bertalannal együtt már há-
rom képviselő távozott idő 
előtt a megyei közgyűlésből. 
A fideszes Baláspiri Csaba 
szintén orvos, ő is szakmai te-
endőire hivatkozott - az ellen-
zéki Zsótér István, Mindszent 
polgármestere pedig azt 
mondta, ebből ennyi elég 
volt. Baláspirit Újvári László 
balástyai polgármester, Zsó-
tért Vári Miklós apátfalvi al-
polgármester követte a me-
gyei képviselői székben. 

A célt érti, a módszert nem támogatja. - Van igazság abban, amit 
Lázár János mond, de a módszerrel nem értek egyet - nyilatkozta la-
punknak az MSZP-s Hernádi Gyula, aki a vásárhelyi közgyűlés ellenzéki 
frakcióját vezeti. Tény: a segélyezési rendszerrel valamit kezdeni kell, a 
rászorulókat vissza kell vezetni a munka világába, ugyanakkor azt nem 
támogatja, hogy nyilvánosan megalázzák, megszégyenítsék az érintet-
teket. Hozzátette: biztosan sok olyan akad köztük, akit most ok nélkül 
megbánt a város. 

Ismét lemondott 
egy megyei képviselő 

mailto:gonda.zsuzsanna@delmagyar.hu

